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una familia que tenga muchos ingresos pague lo mismo que 

una familia que tiene bajos recursos.

En una situación de escasez de recursos como la que vivi-

mos ahora, que usted es consciente porque ha sido consellera, 

los recursos son limitados. Y, por tanto, lo que tenemos que 

priorizar son aquellas personas que se están quedando atrás, 

aquellas familias numerosas que se están quedando atrás. 

¡Pero es que es lógico!

Y es que, además, le digo una cosa, es que ustedes el límite 

de renta lo introdujeron en el año 2014. Entonces, explí-

queme usted en qué han cambiado las condiciones para 

que lo tengamos que modiĆcar? ¿Tenemos mejor sistema 

de Ćnanciación? ¿Tenemos más dinero? Bueno, sí que tene-

mos más dinero porque ahora al impuesto de patrimonio se 

le hace una buena inspección y se liquida bien. Ahora, por lo 

menos, eso sí lo hace un nuevo gobierno. Porque eso también 

habría que preguntarlo, si lo hacían por indolencia, esto de no 

inspeccionar la liquidación del impuesto de patrimonio, se lo 

hacían por indolencia o por ideología.

Pero, en cualquier caso, este Consell sí que aplica bien e 

inspecciona, y tenemos más ingresos de eso.

Pero, explíqueme por qué usted en el año 2014 introducían 

unos límites y, hoy, que ya no gobiernan, los quieren eliminar. 

Es por ideología, pero, ¿también sabe por qué es? Por irres-

ponsabilidad. Porque ustedes, cuando gobernaban, hacían 

una cosa y, ahora, nos vienen a contar y a darnos lecciones de 

otra. Y por ahí nosotros no pasamos.

Gracias. (Aplaudiments) 

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Muñoz.

Senyories, anem a passar a votació. Votem la moció subse-

güent presentada pel Grup Parlamentari Popular. Senyories, 

comença la votació. (Algú diu: «No va.») ¿No va? Senyories, la 

moció és rebutjada per 44, 45, 46, 47, 48, 49 vots... 49 vots en 

contra, per 40, 41, 42 i 43 vots favorables..., no, 41 vots favo-

rables. 41 vots favorables; 50 vots en contra. Sí, són els que 

queden rećectits en la pantalla, més Graciela Ferrer, Mireia 

Mollà, Sandra Martín, Sabina Escrig i Toni Serna, sis vots més. 

Si açò continua aixina, bé, açò...

Senyories, se suspén la sessió, i d’acord amb l’acord que 

tenim, Ćns les cinc de la vesprada, perquè hem superat..., les 

cinc de la vesprada perquè hem sobrepassat les tres menys 

quart.

(Se suspén la sessió a les 14 hores i 48 minuts)

(Es reprén la sessió a les 17 hores i 1 minut)

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora Carmen 

Martínez Ramírez)

Preguntes

La senyora vicepresidenta primera:

(Inoïble) ... i anem a passar al punt número 5, que són les 

preguntes al Consell. Començarem amb la pregunta  

número 477, que formularà la diputada Maite Parra, del Grup 

Parlamentari Popular, al conseller d’economia sostenible.

Quan vullga, senyora Parra.

La senyora Parra Almiñana:

Moltes gràcies, senyora presidenta.

Senyor conseller, la vicepresidenta del Consell ha qualiĆ-

cat d’error tècnic el caos en què han sumit la Comunitat 

Valenciana respecte als horaris comercials.

La pregunta és: quines mesures va a portar a terme per aban-

donar esta desorganització en què ha sumit a la Comunitat 

Valenciana?

Gràcies.

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller, quan vullga.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 

Productius, Comerç i Treball:

Estem en el dia de la marmota, eh?, perquè no és la primera 

vegada que és la mateixa pregunta pràcticament.

L’únic que he de dir-li és que estem arreglant, ordenant, 

organitzant, en deĆnitiva, intentant resoldre tots els errors 

tècnics i tota la despesa heretada en aquest assumpte, 

causada per una deĆcient regulació normativa i motivada per 

una nefasta gestió política.

La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Parra.

 

La senyora Parra Almiñana:

Senyor conseller, de tot menys organitzar. I efectivament 

estem en el dia de la marmota, però no serà per culpa del 

Partit Popular, perquè és que el que vostés estan fent és 

reiterar en un error sobre un error.
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En este galimaties que ha sumit a la Comunitat Valenciana 

jo li vull dir, estem en preguntes, però li faria un prec. Per 

favor, abandone el seu nefast intervencionisme, conĆe en el 

mercat, deixe de vore els comerciants, les empreses eixes 

que impedixen que vinguen a establir-se a la nostra comuni-

tat com a enemics, perquè són els màxims aliats de la creació 

d’ocupació, de benestar, d’economia, de producció, i és el que 

fa falta a la comunitat, que se no se mos vagen.

Deixe les seues intromissions, les seues ingerències en l’Ajun-

tament d’Alacant o en l’Ajuntament de València, perquè des 

del govern valencià, des del tripartit, el que li dic és que no 

han de dir-mos als consumidors quan hem de comprar, on i 

on hem d’anar. Faça el favor. I no només això, sinó que no mos 

diga als comerços quan han d’obrir, on podem comprar i on 

devem d’anar.

Dir-li que és vergonyós el que estem veient en premsa, és 

vergonyós que no deixen de barallar-se entre vostés. Eixe 

cruce de twitters, eixe si no me ha devuelto la llamada, hay 

llamadas y no me las ha devuelto el señor alcalde de Alicante; el 

señor alcalde, que si el señor conseller no tiene palabra. Desde 

luego és que açò és un espectacle vergonyós, vergonyós al 

que estan sumint a la Comunitat Valenciana.

Però li dic més, mire, en Alacant, en Alacant, supose que igual 

que en València, tant el PP de l’ajuntament com nosaltres, 

aspirem a tindre un abierto total, a una liberalización total dels 

horaris. Però que siga de forma ordenada, equilibrada, que 

no s’implante un model homogeni per a totes les ciutats igual, 

d’interior, de costa, perquè no pot ser homogeni, no pot ser 

igual. Cada ciutat té les seues singularitats, les seues peculia-

ritats. Ja li ho vaig dir en l’altra intervenció.

I li dic que deixe vosté que Alacant i que València decidis-

quen quin és el seu full de ruta per a assolir eixa liberalitza-

ció total a què aspira el Partit Popular, i és el nostre objectiu, 

que quede ben clar, l’objectiu del Partit Popular en les Corts 

Valencianes i en la ciutat d’Alacant és aconseguir eixa libe-

ralització total, de forma ordenada, justiĆcada i sense dese-

quilibris. Deixe’ls fer, deixe’ls que facen feina, deixe’ls que 

s’autoregulen.

Mire, vosté, amb la seua actitud, li ho vaig dir i li ho torne a 

repetir, està atacant el turisme. No poden vindre els turistes 

a la Comunitat Valenciana i trobar-se el comerç tancat. I ha 

sigut vosté responsable de matar la ciutat d’Alacant durant 

quatre mesos, perquè vosté ha sigut el responsable de tancar 

Maisonnave durant quatre mesos. Vostè està matant el 

nostre turisme.

Deixe de dir-mos als consumidors i als usuaris, ja no li parle 

com a portaveu de consum, on podem realitzar les compres 

i quan he de realitzar eixes compres. Perquè som prou majo-

rets i no mos fa falta vosté ni el senyor Ribó per a dir què hem 

de fer els diumenges.

Deixe de barallar-se amb les grans superfícies i amb el 

comerç. I deixe d’atacar de forma efectiva, perquè és el que 

està fent, la lliure competència, la creació d’ocupació i la 

llibertat.

Simplement vaig a dir-li perquè no em dóna temps i m’agra-

daria dir-li moltes més coses, però no tinc temps. Deixe’m que 

acabe aixina, que després, quan vénen eleccions vostés es 

sorprenen, es sorprenen dels resultats que tenen, es sorpre-

nen de la fuga de vots...

La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Parra, ha d’acabar ja.

La senyora Parra Almiñana:

...però és que simplement els dic una cosa: que ha costat molt 

tindre les llibertats que tenim gràcies a la Constitució, i l’únic 

que li dic és que negar les llibertat és negar la democràcia. 

Diguen «sí» a les llibertats. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 

Productius, Comerç i Treball:

Senyora presidenta.

Senyora diputada, evidentment que decidiran els ajunta-

ments, perquè és preceptiu que decidisquen ells primer, per 

a nosaltres després donar el vistiplau. I això és el que diu la 

legislació, eh?, que sembla ser que de vegades no sé si se la 

lligen, no?

Vaig a parlar-li dels errors tècnics primer, tècnics i polí-

tics. Però sobretot del Consell de vostés, eh?, de l’ante-

rior Consell, que el que sí que es van dedicar és a deixar-nos 

oberts nombrosos pleits entre administració i enfrontament 

entre formats comercials, que són els que han condicionat 

i estan condicionant l’acció del govern actual. I vaig a dir-li 

quins són eixos errors tècnics.

Primer error tècnic. El Decret llei 1/2015, de 27 de febrer, 

del Consell, d’horaris comercials de la Comunitat Valenciana, 

que per una part no preveia un procediment per a la modiĆ-

cació de les zones de gran aćuència turística. Aquesta falta 

de previsió condueix a La Generalitat, com administració, a 

una situació absurda, ja que no sabem què és el que podem 

fer en les ZGAT, en les zones de gran aćuència turística. Les 

podem ampliar? Les podem eliminar? Les podem reduir? No 

se sap, no ho contempla la llei.

Per una altra, vam haver de salvar la imminent interposició 

de recurs d’inconstitucionalitat mitjançant la publicació del 

Decret llei 1/2016, respecte a la Llei 1/2015, que vostés van 

aprovar sobre horaris comercials.

Segon error tècnic. La Llei 3/2011, de 23 de març, de comerç 

de la Comunitat Valenciana regula un procediment per a la 

declaració de les ZGAT que s’ha revelat com a incomplet i que 

no contempla garantir procedimentals suĆcients; en concret 

falta el tràmit d’audiència a les persones físiques i jurídiques 



Número 55  ¦  13-07-2016 Pàg. 2621

interessades, segons disposa l’article 84 de la Llei de règim 

jurídic de les administracions públiques i del procediment 

administratiu comú. Dos errors tècnics i polítics.

Tercer error tècnic. Amb eixe procediment viciat es van auto-

ritzar totes les zones de gran aćuència turística aprova-

des amb posterioritat a l’entrada en vigor de la Llei 3/2011; 

revisats els expedients que van culminar en la declaració de 

ZGAT a Alacant i València en 2013, s’ha comprovat que no hi 

hagué tràmit d’audiència, van fer el que van voler, el que els 

va donar la gana, per la qual cosa van incórrer en els mateixos 

vicis de nul·litat al·legats contra les resolucions i la mateixa 

notiĆcació.

Per això, i a la Ć de donar publicitat i transparència i inten-

tar posar una miqueta d’ordre, nosaltres hem publicat i 

hem donat audiència durant deu dies perquè les persones 

o entitats que es consideren interessades puguen aportar 

les al·legacions, suggeriments u observacions que conside-

ren oportunes, sabent que hem de passar també, i a més de 

manera vinculant, pel Consell Jurídic Consultiu.

Per tant, a hores d’ara, en el que estem treballant totes les 

parts, totes, ajuntaments, agents socials, comerciants, és a 

solucionar o intentar solucionar aquest embolic que vostés 

ens han deixat, eh?, i és dur. I esperem des del màxim rigor 

arribar a un acord que trobe un equilibri entre totes les parts: 

treballadors, treballadores, consumidors, grans, mitjans, 

xicotets comerços. Perquè vostés això de buscar equilibris 

no ho saben. Vostés gestionaven únicament i exclusivament 

per a uns poquets, eh? I realment passaven de l’interés molt 

generalitzat.

I per acabar vull dir-li una cosa, una cosa. Vostés són els 

adalils de la llibertat, els adalils de la llibertat. I resulta que 

creen una Ćgura que s’anomena ZGAT que sembla que coarta 

la llibertat de moltíssima gent.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Pregunta número 476, que formularà la diputada Eva Ortiz, 

del Grup Parlamentari Popular, al conseller d’economia 

també.

La senyora Ortiz Vilella:

Muchas gracias, presidenta.

Muy buenas tardes.

Señor Climent, de los últimos datos del paro registrados se 

desprenden datos positivos para la comunidad, como son que 

el paro bajó en 12.077 personas en esta comunidad durante 

el mes de junio; y en término interanual lo hizo en 42.960 

personas.

También hay datos negativos, y le daré dos: los parados de 

esta comunidad tardan dieciséis meses de media en volver 

a encontrar empleo, que son tres más del inicio de la crisis, 

de los que utilizaban en el inicio de la crisis; y también que 

somos la segunda comunidad en España con mayor número 

de desempleados de más de dos años de duración.

Por todo ello, le pregunto: ¿qué medidas concretas, y repito, 

concretas, piensa poner en marcha este Consell para luchar 

contra el paro?

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller.

 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 

Productius, Comerç i Treball:

Senyora presidenta.

Gràcies, senyora diputada, per la pregunta.

Dir-li que continuem treballant per a la millora de la qualiĆ-

cació i formació dels treballadors i treballadores, la motivació 

i l’orientació laboral, la intermediació i la transformació del 

model productiu.

Prioritzar els col·lectius amb més diĆcultats d’inserció, com 

són les persones joves, les persones majors de trenta anys i 

aturats de llarga durada, com vosté ha dit les dades, les més 

nombroses, i les persones amb risc d’exclusió social.

La senyora Ortiz Vilella:

Mire que he repetido lo de concreto dos veces.

Señor Climent, parece que escuchándole esté todo resuelto, 

y todo se haya arreglado y la prioridad de este Consell y que 

cada día que se levantan a primera hora de la mañana pien-

san en medidas para el empleo. Yo debo estar durmiendo 

hasta ahora, no me he enterado de su respuesta, en su 

respuesta de eso.

Mire, le voy a concretar en tres hitos en esta legislatura, 

llevan ya un año.

El primero yo lo centraría en el pacto, como mi compañero 

Alfredo dice, del Titanic, donde nos dijeron que iban a sentar 

las bases de lo que iban a ser las líneas de actuación a lo largo 

de esta legislatura. ¿Sabe cuántas medidas de empleo venían 

en ese pacto? Cero, ninguna.

La segunda ocasión que tuvieron fue en el retiro de Morella, 

donde hablaban también de compromisos de Morella por 

un total de 92 medidas. ¿Y sabe cuáles fueron las principa-

les críticas que tuvo ese seminario? Especialmente dos: una, 

que mintieron en los gastos que supuso el retiro de Morella; 

y otra, que no había ni una sola medida para el empleo.

Pero como no hay dos sin tres, este Ćn de semana han estado 

en Torrevieja –me pilla cerca de casa, y agradezco la visita 


